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Spørgsmål nr. 135 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Idet spørgeren anerkender, at der kan være juridiske udfordrin-

ger med at beslaglægge 3. parts bil, vil ministeren da nedsætte 

en arbejdsgruppe, som skal undersøge, hvordan vi kommer ud-

fordringen med vanvidskørsel til livs, herunder om konfiskation 

er en mulighed? Der henvises til artiklen "Politibetjent om van-

vidskørsel i København: Retsstaten svigter sit ansvar over for 

borgerne", Berlingske den 7. august 2019.”

Svar:

Jeg føler dybt med de efterladte til den politibetjent, der mistede livet ved 

den tragiske ulykke på Langebro, mens han var i tjeneste. Det er grundlæg-

gende forkert, når et menneske mister livet i en meningsløs ulykke. Det gør 

mig utroligt trist. 

Det er aldeles uacceptabelt, at nogle personer sætter sig ud over samfundets 

almindelige regler og hensynet til andre menneskers ve og vel, og jeg ser 

med stor alvor på det her problem. 

Som det fremgår af min besvarelse af 2. september 2019 af spørgsmål nr. 

114 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, har jeg bedt Rigsadvokaten og 

Rigspolitiet om at komme med nogle løsningsforslag til at imødegå vanvids-

bilister. 

Rigsadvokaten og Rigspolitiet ser i den forbindelse bl.a. på, hvordan vi sik-

rer, at politiet har de rette værktøjer til at konfiskere køretøjer, som bliver 

anvendt til vanvidskørsel. Det er, som spørgeren også anerkender, ikke en 

helt enkelt problemstilling. 

Men det betyder ikke, at vi ikke skal forsøge at finde den gode løsning. Jeg 

ser derfor frem til at modtage løsningsforslagene fra Rigsadvokaten og Rigs-

politiet, og jeg er klar til at se på alle de gode forslag, der måtte komme, så 

vi sikrer, at vores politi har de rette redskaber.
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